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Referat - skolebestyrelsen 

 

Onsdag d. 21/2-2024 kl. 19.00  

 

Afbud:  Jakob Martinsen, Tine Hasgaard 

Uden afbud: 

 

Til stede:  Dennis Stentebjerg-Czucba, Stine Gajda, Mette Østergaard, Mette Hansen, Mariann 

Stidsen, Asta Laurentzius, Charly Bjørnskov, Lise Stentebjerg, Janni Buxbom, Sanne 

Jørgensen, Magnus Billeschou Laurentzius, Rasmus Laurentzius , Janni Aarhaug,  

Referat:  Sanne Jørgensen 

Punkter til eventuelt:  trafiktælling (Elevrådet) 
  

Nyt fra elevrådet:  Elevrådet (3. - 6. klasse) har snakket indeordning og lavet regler. 
Indeordning starter mandag den 26. februar 2024.  

 
Sidste nyt: Laura Bjørstrup ønsker at udtræde fra skolebestyrelsen.  

Jakob Martinsen er udlånt til Stubbekøbing skole for en periode. Stine 
Gajda er konstitueret leder på Ellekilde imens. Struktur fastholdes. 
 
Andet personale ansat for en periode til at hjælpe nye børn i gang.  

 
  
Økonomi: To budgetudregninger forelagt i forhold til forskellige - endnu ukendte - 

faktorer; blandt andet UC. Slutresultat forventes tæt på nul. 
 
 
Lektier:  Fra sidste møde: 
 

Bestyrelsen er enige om, at lektier er vigtige.  
 
Der er en enighed om at træning/lektier er en god ide. 
 
Vi er forpligtet til, at alle bliver så gode, som de kan. 
 
Lektier er dannelse – ikke kun læring. 
 
Det er en forventning, at forældrene bakker op og støtter deres børn i 
det daglige arbejde - ellers svigter de dem. 
 
Det besværliggør lektier, at eleverne lader bøger mm. ligge i klasserne. 
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Det er vigtigt, at hvad der er lektier, er tydeliggjort. 
 
Vi er ikke en lektiefri skole! 
 
Punktet tages op igen på næste møde, så det kan tydeliggøres i 
forbindelse med skole/hjem – samarbejdet. 
 
Lektier er diskuteret og følgende er vendt: 
Bestyrelsen har et ønske om, at der udfærdiges en beskrivelse 
omhandlende lektier.  
Hvordan kan bestyrelsen understøtte lærerne i ’lektier’? 
 
SG: indsamler viden fra PLF-referater til videre arbejde på næste 
bestyrelsesmøde. 
 

Input til dialogøde:  Ellekildeskolens AULA til tirsdag den 12. marts 2024 fra  

   kl. 16.30 – 20.00 

 

 Deltagere: leder og formand for skolebestyrelsen. 

 Input til dagsorden drøftes. 

 

 Formålet for mødet er at skabe platform for en dialog mellem Børn og   

Skoleudvalget og forældrebestyrelserne om følgende temaer: 

• Hvad er de vigtigste elementer i et godt børneliv i skole og dagtilbud? 

• Med baggrund i den økonomiske ramme, der er i Guldborgsund 
Kommune på skole-, dagtilbuds- og ungdomsskoleområdet, hvilke 
prioriteringer ser I som forældre er muligt? 

o Hvad vil vi kunne gøre mindre af i skoler og dagtilbud? 
o Hvad skal vi bevare? Dannelsesrygsæk 

    
Hvad skal vi gøre mere af: To-lærertimer og holddeling 

 
Drøftet blandt forældredelen: de overordnede rammer for at drive skole, 
herunder den økonomiske del, som fx tildelingsmodellen.  
 
SG finder udgift pr. elev på Ellekilde. 

 
 
     

Status på samarbejde med Sakskøbing skole:  intet nyt 
   
Principper, og §44:  En drøftelse om omfang, behov og redigering af vores  
   principper – herunder §44 (se bilag)   
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Skolen har principper, der dækker §44.  
Forslag: bestyrelsen gennemgår ét princip på hvert møde, for at holde 
det opdateret/være sikker på at §44 er dækket af alle principper. Forslag 
godkendt.  
Principper skal ligge samme sted. 
§44, stk. 3: tilføjet ’skøn’ i sætningen ……… 
§44, stk. 8: mangler principper herfor. Dette princip tages som det 
første under punktet ’principper’ ved næstkommende møde. 
§44, stk. 13: Der skal kigges på dette, da det ikke på nuværende 
tidspunkt overholdes i forhold til retningslinjerne. 

 
SG udarbejder en oversigt over skolens principper - og laver årshjul 
hertil. 

 
 

 
Bestyrelsens omfang/ antal medlemmer ifm. kommende valg 
 
   Opdatering 
    Plan for valg og antal medlemmer. 
   Forretningsorden vedlagt 

 
 På valg er  
 Lise  Rasmus  
 Laura  Janni 
 Charlie (genopstiller) Mette Ø 
 

Lise, Rasmus og Janni modtager ikke genvalg. 
 
 Tine, Dennis, Mette H er valgt for en 4-årig periode, og er først på 
valg i 2026 

 
 Der vælges 2 bestyrelsesmedlemmer og et antal suppleanter. 
 
 Nyvalgte sidder fra dette valg for 4 år. 
  

Det er vigtigt at tydeliggøre, at det tager tid at deltage i 
skolebestyrelsens arbejde, og det kræver fremmøde til de fleste møder. 
 
Der er fremlagt en plan - som tilrettes. 
 
Punktet tages op næste møde. 
 
Bestyrelsen har lavet en lille video omkring skolebestyrelsesvalg, der 
lægges på Facebook til især kommende skolebørn.  
Skolebestyrelsesvalg nævnes ved forældremøde for kommende 
skolebørn, der afholdes torsdag den 22.02.2024. 
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Tidsplan for valg er under udførelse. 
Det er drøftet, hvorvidt man stiller op som bestyrelsesmedlem eller 
suppleant.  
Konklusion: der henholdes til forretningsorden og den enkelte opstiller 
som bestyrelsesmedlem. Under bestyrelsens konstituering bestemmes 
det hvordan medlemmer og suppleanter fordeles.  
SG kigger forretningsordenen igennem og påpeger korrektioner. 

 
 

Kommunikation fra skolen til forældre ifm. væsentlige ændringer for elever og 
forældre:  Hvordan kan skolen bedst informere og i hvilket omfang, når der sker  
   ændringer på skolen? 
 

Informationer skal være så præcise, som det er muligt på 
informationstidspunktet. Informationer skal stiles mod de rette 
modtagere. 
 

   Hvordan gør vi det bedst for alle?  
 

Punktet udskydes igen til næste møde. Overvejelse: Skal punktet flyttes 
op i dagsordenen, så det er et af de første punkter? 

 
E.v.t.: Behov for skolepatrulje på Nykøbingvej? Skolepatruljen indsamler 

statistik/tælling ved Nykøbingvej.  
 

Der er årgange, der mangler repræsentant fra bestyrelsen idet 
Laura Bjørstrup er udtrådt. Mette Ø. overtager Basen og 2. årgang.  

  
Personsager (uden elever): intet 
 

0. årgang: Lise, Dennis 
1. årgang: Mette H, Charly, Tine, Dennis 
2. årgang: Mette Ø. 
3. årgang: Janni 
4. årgang: Tine, Dennis 
5. årgang Rasmus 
6. årgang Rasmus 
Basen: Mette Ø. 
UC: Tine 
Elevrådet: Stine 
 
 
Datoer: 
21/3 
8/4 med Sakskøbing 
12/6 
 


